
Wyciąg z Protokołu Elektronicznego nr LIV/2023 
Z LIV Sesji VIII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański,  

która odbyła się dnia 12 maja 2023 r.  
 

W LIV Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy – Magdalena 
Kołodziejczak, Zastępca Wójta – Andrzej Chmielewski oraz Radca Prawny – Robert 
Dargiewicz. 
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE:  

1. Otwarcie Sesji.  
Otwarcia LIV Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Pan Marek Kowalski o godzinie 
9:10. 

2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad stwierdził quorum na podstawie obecności Radnych. Ustawowy skład 
Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych, w momencie rozpoczęcia sesji obecnych 
było 20 radnych.  

3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – zapytał, czy ktoś ma uwagi do 
porządku obrad sesji.  
Pan Janusz Sampolski Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i 
Ochrony Środowiska  – zawnioskował o zamianę kolejności rozpatrywania projektów uchwał, 
aby w pierwszej kolejności omówić projekt uchwały w sprawie powierzenia „Eksploatator" sp. 
z o.o. z siedzibą w Rotmance zadania własnego Gminy Pruszcz Gdański polegającego na 
budowie budynku szkoły wraz z pełną infrastrukturą towarzyszącą oraz utrzymania obiektu 
posadowionego na nieruchomości stanowiącej działkę nr 154/20, obręb Jagatowo, a następnie 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce 
EKSPLOATATOR sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance i objęcie nowych udziałów przez Gminę 
Pruszcz Gdański. Zawnioskował również o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Straszynie, 
stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański na rzecz użytkownika wieczystego. 
 
Nastąpiło głosowanie w sprawie wniosku o zamianę kolejności głosowania w ten sposób, 
ażeby pkt 7 stał się pkt 8, a pkt, 8 pkt 7 w porządku obrad. W wyniku głosowania (w głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem wniosku głosowało 20 osób. Wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 

Nastąpiło głosowanie w sprawie wniosku o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Straszynie, 
stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański na rzecz użytkownika wieczystego. W wyniku 
głosowania (w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 
osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Wniosek został przyjęty większością głosów. 

4. Przyjęcie protokołu LIV sesji.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – zapytał, czy Radni mają uwagi do 
protokołu z LIV Sesji Rady Gminy.  
Nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – poinformował, że protokół z Sesji 
Rady Gminy zostały przyjęty bez uwag.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – poprosił, aby w dniu sesji na sali obrad 
Rady Gminy radni pojawiali się najpóźniej o godzinie 8:50 i logowali urządzenia, tak, aby 
punktualnie o godzinie 9:00 rozpocząć obrady. 
II. Przedłożenie rocznego sprawozdania za 2022 rok przez Przewodniczącego Komisji         
Skarg, Wniosków i Petycji; zatwierdzenie sprawozdania. 
 



Pan Karol Kardasiński Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – odczytał 
sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za rok 2022. Nastąpiło głosowanie 
nad przyjęciem sprawozdania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu udział wzięło 20 radnych), 19 głosów za, 1 głos przeciw, Rada Gminy przyjęła 
sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 r.  
III. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
1. zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie większością głosów 4 za, 3 wstrzymujące. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Pan Janusz Sampolski – zgłosił uwagi do projektu budżetu w zakresie nowego zadania pod 
nazwą „Dokumentacja projektowa budowy ulicy Bajki w Rotmance”. Uważa, że temat 
wcześniej nie był omawiany. Wskazuje na potrzebę zabezpieczenia dużych środków w 
związku z budową szkoły w przyszłości, co może być przeszkodą w realizacji tego zadania. 
Zadał pytanie, dlaczego to zadanie wchodzi do budżetu w tym momencie. Uznał, że układ 
drogowy, który jest zaproponowany dla obsługi osiedla Bajki jest trudny. Wskazał na układ 
dróg w kierunku północnym do domu seniora oraz teren do zagospodarowania i zabudowy. 
Uważa, że jest zbyt wcześnie, aby podjąć to zadanie. Złożył wniosek o wykreślenie z projektu 
uchwały tego zadania.  
Pani Beata Biała Grzędzicka – powiedziała, że temat ulicy Bajki był wielokrotnie już 
poruszany, a mieszkańcy liczą na wprowadzenie tego zadania. 
Pani Ewa Romik – przypomniała, że pan sołtys Rotmanki jak również mieszkańcy wielokrotnie 
mówili o ulicy Bajki. Uważa, że zdjęcie tego i nie rozpoczęcie rozmowy na temat tej ulicy to 
jest wielki błąd, ponieważ ulica Raciborskiego już jest nieprzejezdna. Wskazała na wątpliwości 
w sprawie ulicy Zaczarowanej, gdyż nie wie jak wygląda sytuacja z Gdańskiem, ale ulica 
Gerberowa, do której dochodzić będzie ulica Bajki za chwilę również będzie zapchana. 
Podkreśliła, że od czegoś należy zacząć i poprosiła o nie zdejmowanie tego zadania. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – wyjaśniła sytuację na ul. Bajki. 
Pani Weronika Chmielowiec – zapytała, czy projekt obejmuje całość, czyli od Raciborskiego 
za Lidlem w stronę ulicy Gerberowej. 
Pan Janusz Sampolski – podkreślił, że nie jest przeciwny wprowadzeniu tego zadania w 
ogóle, wniosek o zdjęcie zadania wynika z chęci  szerszego zapoznania się z tematem. W 
kierunku północnym od Lidla jest obszar, który w planie zagospodarowania przeznaczony jest 
pod budownictwo, gdzie gmina nie jest właścicielem gruntu. Zapytał, dlaczego Pani Wójt nie 
wprowadziła tego zadania do projektu budżetu na rok 2023 r. Następnie wycofał wniosek o 
zdjęcie zadania. Na zakończenie dodał, że szereg wniosków, które wpłynęły od mieszkańców 
gminy zostały zaopiniowane w sposób negatywny kierując się regulaminem przejęcia działki, 
stanowiącej pas drogowy. 
Pan Remigiusz Kwieciński – podsumował, że dyskusja udowadnia, że należy inwestować  
w komunikację publiczną, a inwestowanie w ulicę jest ślepą uliczką. Wskazał, że na problemy 
na skrzyżowaniu ul. Bajki i ul. Piłsudskiego ma wpływ umiejscowienie Lidl, dlatego Lidl 
powinien dołożyć się do inwestycji.   
Pan Karol Kardasiński – podkreślił, że dyskusja o tematach komunikacyjnie strategicznych 
jest potrzebna. Zdaniem radnego kierowanie ruchu z Bajki do Gerberowej czy z powrotem na 
Raciborskiego nie ma większego znaczenia i wpływu na poranne korki na Raciborskiego, ma 
znaczenie lokalnie jeśli chodzi o ruch do sklepu wielkopowierzchniowego. Wskazuje na 
rozwiązanie, które polegałoby na przedłużeniu ulicy Leśnej do ulicy Starogardzkiej z 
wykorzystaniem procedury ZRID. To poprawiłoby problem komunikacyjny, bo część ruchu z 
Raciborskiego i Rotmanki mogłaby bezpośrednio wejść do ulicy Starogardzkiej w okolicach 
Borkowa, wskazując, że w przyszłości powstanie węzeł Straszyn, a w odległej perspektywie 
będzie rondo, więc ruch można by bardziej łagodnie rozprowadzić. Oczekuje strategicznych 
koncepcji, które pomogą mieszkańcom, a nie tylko zmienią lokalizację problemu z jednego 
skrzyżowania na drugie. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się wypowiedzi radnych 
 



Pani Ewa Romik – przypomniała o spotkaniu z miastem Gdańsk w sprawie budowy toru, kiedy 
to padła propozycja puszczenia dużej ilości aut przez ul. Leśną. Odbyło się bardzo burzliwe 
spotkanie z mieszkańcami. Zdaniem radnej dobrym rozwiązaniem byłoby udrożnienie ul. 
Zaczarowanej. Ulica Zaczarowana do granicy z Pruszczem została wykonana z płyt przez 
dewelopera. Teraz przy tej ulicy buduje się Biedronka, która ma również wykonać kawałek 
drogi wraz z oświetleniem. Rozmowy są w toku. Pan radna podkreśliła trudną sytuację osiedla, 
szczególnie zimą. Apeluje do radnego Janusza Sampolskiego o nie zdejmowanie i nie 
blokowanie realizacji zadania.   
Pan Wiesław Jezierewski – uważa, że dla mieszkańców jest to sprawa wybitnie istotna i  
zrobienie objazdu poprzez wydłużenie ulicy Bajki do wspomnianej ulicy Leśnej jest jak 
najbardziej zasadne. Pan radny podkreśla, że jest z wykształcenia transportowcem i rozumie, 
że tego typu rozładowanie jest niezmiernie istotne. Uważa, że odkładanie zadania w czasie 
jest niewłaściwe i jeśli są środki na inwestycje, nie należy odkładać go w czasie, a w związku 
z inflacją każdy miesiąc ma znaczenie.  
Pani Monika Rynkowska – skierowała pytanie do Pani wójt. Czy koncepcja będzie 
obejmowała przebudowę skrzyżowania ulicy Bajki z Raciborskiego? Czy jest taka 
ewentualność, żeby ta koncepcja miała szerszy zakres i później we współpracy, bo to jest 
droga powiatowa, przebudować to skrzyżowanie, bo tak naprawdę to skrzyżowanie 
wymagałoby przebudowy. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytanie 
Pan Karol Kardasiński – AD Vocem do wypowiedzi Pana Wiesława Jezierewskiego, radny 
zaznaczył, że pisał pracę magisterską na temat polityki transportowej. Następnie nawiązał do 
wypowiedzi pani radnej Ewy Romik. Zapytał dlaczego nie znamy przebiegu ul. Zaczarowanej, 
jeśli rozmawiamy o tym od 5 lat. Uważa, że przedłużenie ulicy Zaczarowanej, przy której 
niedługo powstaną bloki wielorodzinne może spowodować protesty mieszkańców. Każdy 
pomysł puszczenia ruchu inaczej niż ul. Raciborskiego będzie rodził protesty, również od 
strony mieszkańców Gdańska. Zapytał o kierunek ul. Zaczarowanej.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytania. 
Pan Karol Kardasiński – wyjaśnił, że nie wie jak będzie przebiegać ulica, gdyż nie było o tym 
rozmowy.  
Pan Jerzy Kornacki – powiedział, że patrzy na dyskusję z dystansem, bo nie jest 
mieszkańcem Rotmanki, rzadko tam bywa, ale uważa, że w przypadku osiedla tak 
rozbudowanego już i w domy wielorodzinne i w domy jednorodzinne i we wszystkie możliwe 
punkty usługowe i sklepy wielkopowierzchniowe. Każda forma poprawy zabudowy jest dla 
mieszkańców bardzo ważna. Osiedle Bajki ma tylko jeden wyjazd na wysokości Piłsudskiego 
i jakakolwiek rzecz, która się wydarzy na tym skrzyżowaniu, powoduje totalny zastój całego 
osiedla. Osiedle jest bardzo duże i bardzo dużo samochodów tam jest, więc zrobienie bajpasu 
w kierunku ulicy Gerberowej spowoduje, że ruch rozłoży się po osiedlu i w jedną i w drugą 
stronę. Jeśli rzeczywiście sklep Lidl zrobi jeszcze wyjazd ze swojego parkingu, to 
bezpieczeństwo na tym skrzyżowaniu ze światłami jest zdecydowanie lepsze. To są 
argumenty, które przemawiają za tym, żeby się tym zająć. Rozumie obawy radnego Janusza 
Sampolskiego o budżet, ale patrząc na problem należy zacząć coś robić, bo rzeczywiście 
mieszkańcy za chwilę będą mieli problem.  
Pani Weronika Chmielowiec – poprosiła o zakończenie dyskusji, przypomniała, że Janusz 
Sampolski wycofał wniosek. Wyjaśnia, że ma prawo zadać pytania, ponieważ nie zasiada w 
komisjach i ta pozycja ją zaskoczyła. Wyjaśnienia zostały złożone i nie ma co dalej dyskutować 
na ten temat. 
Pani Monika Rynkowska – skierowała pytanie do Pani Wójt. Czy powstanie tej drogi będzie 
miało wpływ na możliwość budowy budynków wielorodzinnych. Zgodnie planem miejscowym 
takie budynki można budować w bezpośrednim sąsiedztwie drogi lokalnej. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na zadane pytanie 
Pan Karol Kardasiński – zadał pytanie w sprawie ul. Dekarskiej w Rusocinie. Dlaczego to 
zadanie zostało ponownie zdjęte, jeśli jest tam problem z zapewnieniem odpowiedniego 
ciśnienia wody?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie 



 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 13 osób, 7 osób 
wstrzymało się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/37/2023 z dnia 12 maja 2023 
roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023 

2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 – 2036 
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie większością głosów 4 za, 3 wstrzymujące. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję.  

Pan Karol Kardasiński – skierował pytanie do Pani Skarbnik, czy prognoza uwzględnia 
kredyt? 

Pani Skarbnik Mirosława Lica – udzieliła odpowiedzi na pytanie 

Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 15 osób, 5 osób 
wstrzymało się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/38/2023 z dnia 12 maja 2023 
roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 – 2036. 

3. zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie większością głosów 4 za, 3 wstrzymujące. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję.  

Pani Monika Rynkowska – skierowała prośbę do Pani Skarbnik o wyjaśnienie dlaczego 
chcemy zaciągnąć kredyt z odroczoną spłatą rat kapitałowych, jeśli wiadomo, że pozyskanie 
takiego finansowania jest droższe? Czy jest konkretne uzasadnienie, że raty zaczniemy 
spłacać nie od razu, ale po 2 latach? 

Pani Skarbnik Mirosława Lica – udzieliła odpowiedzi na pytania 

Pan Wiesław Jezierewski – skierował pytanie do Pani Skarbnik w sprawie sposobu 
zabezpieczenia tj. weksla własnego in blanco wraz z deklaracją wekslową. Czy była brana pod 
uwagę inna forma zabezpieczenia?  

Pani Monika Rynkowska – skierowała prośbę do Pani Skarbnik o pozostanie na sali na czas 
omawiania projektów uchwał w sprawie zobowiązań z Eksploatatorem.  

Pan Karol Kardasiński – skierował pytanie do Pani Skarbnik, czy nie obawia się o płynność 
w latach 2027 – 2028 i fakt, że zbliżymy się do wskaźnika limitu. W związku z planowaną 
budową szkoły w Jagatowie i zaciągniecie kredytu radny obawia się, że lata 2026 – 2028 będą 
najtrudniejsze inwestycyjnie dla gminy. Duży skok wartości odsetek przypadnie na 2027 rok. 
Proponuje możliwość spłaty odsetek o 2 lata wcześniej lub przedłużenie okresu finansowania.  

Pani Skarbnik Mirosława Lica – udzieliła wyjaśnień  

Pani Monika Rynkowska – skierowała pytanie do Pani Skarbnik czy można uznać, że jeśli 
będzie kumulacja w latach 2027 – 2029 i niebezpiecznie zbliżymy się do wskaźnika spłat 
określonego w ustawie o finansach publicznych to jeśli chodzi o inne inwestycje, to będziemy 
musieli je bardzo mocno ograniczyć, bo nie będzie nas jako gminę stać w tych latach na 
inwestycje? 

Pani Skarbnik Mirosława Lica – udzieliła wyjaśnień 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak  - udzieliła wyjaśnień 

Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 13 osób, 2 głosy 



przeciw, 5 osób wstrzymało się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/39/2023 z dnia 
12 maja 2023 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

4. wyrażenia woli rezygnacji Gminy Pruszcz Gdański ze Stowarzyszenia Lokalna 
Organizacja Turystyczna 

Projekt uchwały przedstawił A. Chmielewski – Zastępca Wójta Gminy Pruszcz Gdański; 
Komisja Bezpieczeństwa, Samorządności Lokalnej, Zdrowia i Polityki Społecznej 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Pani Weronika Chmielowiec – przypomniała, że na sesji absolutoryjnej kilka lat temu 
podczas omawiania do jakich organizacji gmina należy zwracała uwagę na bezsensowność 
udziału w tym stowarzyszeniu. Cieszy się, że zapadła taka decyzja.  
Pan Janusz Sampolski – zapytał w jaka była wysokość składek? 
Pan Zastępca Wójta Andrzej Chmielewski – udzielił odpowiedzi na pytanie 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób, 2 głosy nie 
zostały oddane. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/40/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w 
sprawie wyrażenia woli rezygnacji Gminy Pruszcz Gdański ze Stowarzyszenia Lokalna 
Organizacja Turystyczna. 

5. współtworzenia przez Gminę Pruszcz Gdański obszaru Lokalnej Grupy Działania 
"Trzy Krajobrazy" do realizacji przygotowywanej Lokalnej Strategii Rozwoju w 
ramach Rozwoju Lokalnego Kierowanego przez Społeczność (LEADER) 

Projekt uchwały przedstawił A. Chmielewski – Zastępca Wójta Gminy Pruszcz Gdański; 
Komisja Bezpieczeństwa, Samorządności Lokalnej, Zdrowia i Polityki Społecznej 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Pani Monika Rynkowska – zapytała kto reprezentuję gminy w Lokalnej Grupie Działania 
„Trzy Krajobrazy” 
Pan Zastępca Wójta Andrzej Chmielewski – udzielił odpowiedzi na pytanie 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła dodatkowych wyjaśnień 
Pan Wiesław Jezierewski – zapytał na czym polega działalność grupy Trzy Krajobrazy 
Pan Zastępca Wójta Andrzej Chmielewski – udzielił odpowiedzi na pytanie 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 19 osób, 1 głos nie 
został oddany. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/41/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w 
sprawie współtworzenia przez Gminę Pruszcz Gdański obszaru Lokalnej Grupy Działania 
"Trzy Krajobrazy" do realizacji przygotowywanej Lokalnej Strategii Rozwoju w ramach 
Rozwoju Lokalnego Kierowanego przez Społeczność (LEADER) 

6. wyrażenia zgody na zmianę aktu zawiązania spółki z ograniczoną 
odpowiedzialnością „Eksploatator” 

Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy Pruszcz Gdański; Komisja 
Budżetu i Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie większością głosów 4 za, 
1 przeciw, 2 wstrzymujące; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie większością głosów 6 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Pani Monika Rynkowska – zadała pytanie o § 7 pkt 11 przystąpienie nowego wspólnika do 
spółki. Zapytała dlaczego dodajemy taki punkt? Czy są plany, aby do spółki przystąpił nowy 
wspólnik? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 16 osób, 2 głosy 
przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/42/2023 z dnia 
12 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na zmianę aktu zawiązania spółki z 
ograniczoną odpowiedzialnością „Eksploatator”. 



7. wyrażenia powierzenia „Eksploatator" Sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance zadania     
własnego Gminy Pruszcz Gdański polegającego na budowie budynku szkoły wraz z 
pełną infrastrukturą towarzyszącą oraz utrzymania obiektu posadowionego na 
nieruchomości stanowiącej działkę nr 154/20, obręb Jagatowo 

Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak – Wójt Gminy Pruszcz Gdański; Komisja 
Budżetu i Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie większością głosów 4 za, 
3 wstrzymujące; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie większością głosów 6 za, 3 wstrzymujące. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Pani Weronika Chmielowiec – zadała pytanie Pani Wójt, czy radni będą mieli wpływ na treść 
umowy powierzenia? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie 
Pan Remigiusz Kwieciński – powiedział, że budowa szkoły jest potrzebna, w swojej 
wypowiedzi rozważa czy szkołę powinna budować gmina, czy spółka gminna Eksploatator.  
Podziękował Pani Wójt za wszystkie przygotowane analizy dotyczące finansowania budowy 
szkoły, dodał, że zabrakło analizy budowy szkoły przez gminę. Uważa, że za przekazaniem 
budowy szkoły spółce Eksploatator przemawia lepszy wynik finansowy, różnica w  
odprowadzania podatku VAT, współczynnik zadłużenia gminy. Przeciw powierzeniu budowy 
szkoły Eksploatatorowi wskazuje mniejsze możliwości zdobycia dofinansowania 
zewnętrznego w postaci grantu, czy też dofinansowania na podstawie decyzji ministra. Mówi 
o przygotowywanym nowym programie dotyczącym dofinansowania placówek oświatowych z 
którego będą mogły korzystać jednostki samorządu terytorialnego, ale nie spółki. Uważa, że 
przekazanie zadania Eksploatatorowi naraża gminę na ryzyko utraty dofinansowania. Kolejny 
powód przeciw jaki podaje radny to ograniczona możliwość kontroli inwestycji przez radnych. 
Trzeci powód podaje koszty związane z aportem ziemi. Na koniec zaapelował, aby niezależnie 
od decyzji jak najszybciej rozpocząć procedurę budowy szkoły i ogłosić przetargi.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do wypowiedzi Pana radego 
Pani Monika Rynkowska -  uznała za nieprawdę, że powierzenie zadania gminie wpłynie na 
pozostałe inwestycje, uważa, że w przypadku powierzenia zadania spółce sytuacja będzie 
taka sama. Wskazuje na duże obciążenie dla gminy niezależnie od przyjętego wariantu 
finansowania. Wskazuje również na możliwości dofinansowania inne niż kredyt. Zadała 
pytanie jaką kwotą gmina chce pokryć wkład własny na kredyt jaki będzie zaciągała spółka? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie 
Pani Monika Ficek – zapytała jaki jest plan na budynek szkoły w Wojanowie po wybudowaniu 
szkoły w Jagatowie oraz jaki będzie roczny koszt budowy i utrzymania szkoły dla gminy.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytanie 
Pani Beata Biała Grzędzicka – poprosiła, aby wziąć pod uwagę GOPS w kwestii budynku po 
szkole w Wojanowie. Podziękowała Pani Wójt oraz Panu Prezesowi spółki Eksploatator za 
zaangażowanie w budowę szkoły. Złożyła wniosek formalny o zakończenie dyskusji.  
Pan Marek Kowalski Przewodniczący Rady Gminy – zabrał głos w sprawie budowy szkoły, 
przedstawił proces przygotowania do zadania oraz uzasadnił potrzebę budowy szkoły.  
Pani Małgorzata Sulewska Dyrektor Szkoły w Wojanowie – przedstawiła sytuację szkoły w 
Wojanowie i uzasadniła dlaczego jej zdaniem budowa szkoły w Jagatowie jest potrzebna.  
Pan Remigiusz Kwieciński – podziękował Pani Dyrektor za zaangażowanie. Wskazał, że 
budowę szkoły należy jak najszybciej rozpocząć i można to zrobić niezależnie komu to zadanie 
zostanie powierzone jednak zależnie od programów dofinansowujących. Przeczytał fragment 
regulaminu programu rządowego, z którego wynika, że spółki zostaną wyłączone z 
dofinansowań 
Pani Weronika Chmielowiec – skierowała pytanie do Prezesa spółki Eksploatator, czy spółka  
będzie mogła starać się o środki zewnętrzne? 
Pan Jacek Kaszubowski Prezes spółki Eksploatator – udzielił odpowiedzi na pytanie 
Pan Zastępca Wójta Andrzej Chmielewski – zabrał głos w sprawie rządowych dofinansowań 
Pani Monika Rynkowska – skierowała pytanie do Pan Prezesa spółki Eksploatator. 
Zaznaczyła, że zadane pytania wynikają z troski o przyszłość gminy, a decyzje należy oprzeć 
o twarde dane finansowe, a nie pod wpływem emocji. Podkreśliła, że nikt nie ma wątpliwości, 



że budowa szkoły jest potrzebna. Zapytała jaki jest planowany wkład własny? Jaka jest 
proporcja wkładu własnego do kredytu? 
Pan Jacek Kaszubowski Prezes spółki Eksploatator – udzielił odpowiedzi na pytanie 
Pani Monika Rynkowska – podziękowała Panu Prezesowi za odpowiedz. Zapytała czy 
spółka może wnioskować o dofinansowanie tylko na elementy zwiększające efektywność 
energetyczną? 
Pan Jacek Kaszubowski Prezes spółki Eksploatator – udzielił odpowiedzi na pytanie 
Pani Monika Rynkowska – skierowała kolejne pytanie do Pana Prezesa. W jakim terminie 
planuje powstanie analizy efektywności biznesowej przedsięwzięcia? 
Pan Jacek Kaszubowski Prezes spółki Eksploatator – udzielił odpowiedzi na pytanie 
Pan Janusz Sampolski – skierował pytanie do Pana Prezesa i Pani Wójt. Czy przewidują 
państwo przystąpienie nowego wspólnika do spółki? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odpowiedziała na pytanie 
Pan Jacek Kaszubowski Prezes spółki Eksploatator – udzielił odpowiedzi na pytanie 
Pan Wiesław Jezierewski – przypomniał, że Pani Beata Biała Grzędzicka złożyła wniosek 
formalny o zakończenie dyskusji. 
Pan Karol Kardasiński – zapytał radnych, czy wiedzą jaki jest bilans spółki, rachunek zysków 
i strat, jaki był zysk czy strata za zeszły rok spółki, 2 - 3 lata wstecz, kto jest świadomy wyników 
finansowych, jaki jest model rachunkowości, jaka jest polityka rachunkowości spółki? Jak 
zostaną wykorzystane środki wynikające z rozliczeń VAT, amortyzacji i podatku od 
nieruchomości. Wspomniał o projekcie na dofinansowanie boiska Orlik. 
Pan Jacek Kaszubowski Prezes spółki Eksploatator – udzielił odpowiedzi na pytanie 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do wypowiedzi radnego Karola 
Kardasińskiego. 
Pani Skarbik Mirosława Lica – udzieliła informacji dotyczących sprawozdań spółki 
Pani Krystyna Białek – uznała, że budowa szkoły przez Eksploatatora jest kolejnym 
eksperymentem, jak budowa szkoły metropolitalnej. Wyraziła zakłopotanie, czy planowana 
szkoła w Jagatowie, nie będzie zbyt mała. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie 
Nastąpiło głosowanie w sprawie wniosku o zakończenie dyskusji. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem wniosku  głosowało 16 osób, 2 głosy 
przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu. Rada Gminy przyjęła wniosek większością głosów. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – zamknął dyskusję. 

Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 15 osób, 1 głos 
przeciw, 4 osoby wstrzymały się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/43/2023 z dnia 
12 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia powierzenia „Eksploatator" Sp. z o.o. z siedzibą w 
Rotmance zadania własnego Gminy Pruszcz Gdański polegającego na budowie budynku 
szkoły wraz z pełną infrastrukturą towarzyszącą oraz utrzymania obiektu posadowionego na 
nieruchomości stanowiącej działkę nr 154/20, obręb Jagatowo. 

8. wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce EKSPLOATATOR 
sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance i objęcie nowych udziałów przez Gminę Pruszcz 
Gdański 

Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy; Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
większością głosów 4 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie większością głosów 6 za, 
3 wstrzymujące. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Pan Remigiusz Kwieciński – zaznaczył, że zawsze był przeciwny przekazywaniu 
Eksploatatorowi działek gminy, ale tym razem należy poprzeć tę uchwałę, gdyż została podjęta 
decyzja o powierzeniu budowy szkoły spółce Eksploatator.  
 



Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 15 osób, osoby 
wstrzymały się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/44/2023 z dnia 12 maja 2023 
roku w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce 
EKSPLOATATOR sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance i objęcie nowych udziałów przez Gminę 
Pruszcz Gdański 
Pan Marek Kowalski Przewodniczący Rady Gminy – ogłosił przerwę do godziny 12:20 
9. przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Pruszcz Gdański w zakresie fragmentu 
obrębu geodezyjnego Bystra oraz fragmentu obrębu geodezyjnego Wiślina - rejon 
farmy wiatrowej 

Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy; Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
jednogłośnie; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie większością głosów 8 za, 1 wstrzymujący. 
Pan Janusz Sampolski Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Komunalnej – poinformował, że Komisja przegłosowała, aby w opracowanym 
studium został dodany zapis mówiący o tym, że układ drogowy, który będzie obsługiwał 
opisaną inwestycję, będzie przebiegał drogą gminną Bystra Bystra w kierunku starej siódemki. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Nie zgłoszono 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób, 1 osoba nie 
oddała głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/45/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pruszcz Gdański w zakresie fragmentu obrębu 
geodezyjnego Bystra oraz fragmentu obrębu geodezyjnego Wiślina - rejon farmy wiatrowej. 
10. sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Przejazdowie, 

stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański na rzecz użytkowników wieczystych 
Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy; Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
większością głosów 6 za, 1 wstrzymujący; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Nie zgłoszono 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 19 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr LIV/46/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w sprawie sprzedaży prawa 
własności nieruchomości gruntowej położonej w Przejazdowie, stanowiącej własność Gminy 
Pruszcz Gdański na rzecz użytkowników wieczystych 
11. wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy oddania w użytkowanie wieczyste 

nieruchomości gruntowej w Straszynie 
Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy; Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
większością głosów 5 za, 2 wstrzymujące; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
 
Pan Karol Kardasiński – skierował pytanie do Pani Kierownik czy działka w całości ma dostęp  
do ulicy Plażowej? 
Pani Magdalena Bielińska – udzieliła odpowiedzi na pytanie 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 19 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr LIV/47/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
rozwiązanie umowy oddania w użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowej w Straszynie. 



12. wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Pruszcz Gdański, położonej w Dziewięciu Włókach 

Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy; Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
jednogłośnie; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Nie zgłoszono 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 19 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr LIV/48/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański, 
położonej w Dziewięciu Włókach 

13. wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Pruszcz Gdański, położonej w Mokrym Dworze 

Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy; Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
jednogłośnie; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Nie zgłoszono 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 19 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr LIV/49/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański, 
położonej w Mokrym Dworze 

14. wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Pruszcz Gdański, położonej w Rokitnicy 

Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy; Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
jednogłośnie; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Nie zgłoszono 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 19 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr LIV/50/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na 
przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański, 
położonej w Rokitnicy 

15. wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Pruszcz Gdański, położonej w Lędowie (działka nr 11) 

Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy; Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
jednogłośnie; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Nie zgłoszono 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 19 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr LIV/51/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na 



przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pruszcz Gdański, 
położonej w Lędowie (działka nr 11) 

16. wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Pruszcz Gdański, położonej w Lędowie (działka nr 77/4) 

Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy; Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
jednogłośnie; Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Nie zgłoszono 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób, 1 głos nie 
został oddany. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/52/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Pruszcz Gdański, położonej w Lędowie (działka nr 77/4) 

17. określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych 

Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej; 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Nie zgłoszono 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób, 1 głos nie 
został oddany. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/53/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w 
sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 
transportu nieczystości ciekłych 
 
18. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Pruszcz Gdański 
publicznych przedszkolach, publicznych innych formach wychowania 
przedszkolnego i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

Projekt uchwały przedstawiła Justyna Kiedyk – Kierownik Referatu Oświaty i Spraw 
Społecznych; Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Nie zgłoszono 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/54/2023 z dnia 12 maja 2023 
roku w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Pruszcz Gdański publicznych 
przedszkolach, publicznych innych formach wychowania przedszkolnego i oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych 
19. przekazanie wniosku 
Projekt uchwały przedstawił Karol Kardasiński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
 



Pan Wiesław Jezierewski – zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji Karola Kardasińskiego z informacją, że nie otrzymał oczekiwanej odpowiedzi na 
zadane przed sesją pytanie dotyczące przedstawianych przez Komisję projektów uchwały. 
Pan Karol Kardasiński – udzielił odpowiedzi na pytanie 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 18 osób, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. Rada Gminy podjęła uchwałę nr LIV/55/2023 z dnia 12 maja 2023 
roku w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania wniosku. 
20. przekazania skargi  
Projekt uchwały przedstawił Karol Kardasiński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji. Poprosił do dodanie do projektu uchwały w § 1 po słowie staroście, słowa gdańskiemu 
oraz analogicznie w § 2 również staroście gdańskiemu. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – otworzył dyskusję. 
Pani Monika Ficek – zadała pytanie w jaki sposób urząd kontroluje OSP, jak wygląda taka 
procedura. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi na pytanie 
Pan Jerzy Kornacki – wyjaśnił jak wygląda procedura pracy w OSP 
Nastąpiło głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały. W wyniku głosowania (w 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem uchwały głosowało 19 osób. Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr LIV/56/2023 z dnia 12 maja 2023 roku w sprawie zmieniająca uchwałę w 
sprawie przekazania skargi. 
IV.Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 
Zastępca Wójta Pan Andrzej Chmielewski oraz Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak - 
przedstawili sprawozdanie o pracach w okresie międzysesyjnym.  
V. Składanie ustnych pytań do Wójta. 
Pani Beata Biała Grzędzicka – zadała pytanie o komunikację na ul. Stylowej w Borkowie, o 
termin szczepienia psów oraz projekt ulicy Łąkowej, ul. Miętowej i Jaśminowej.  
Pan Wiesław Jezierewski – zgłosił, że na trasie z Wojanowa do Rekcina jest problem z 
Barszczem Sosnowskiego.  
Pani Krystyna Białek – zapytała czy działka przy rondzie jest na sprzedaż oraz zgłosiła, że 
autobusy się spóźniają oraz placyk przy rondzie w Borkowie jest zniszczony.  
Pani Monika Ficek – zapytała z jakiego powodu konkurs na Dyrektora w Wiślinie nie został 
rozstrzygnięty oraz jaka jest procedura zgłaszania wydarzeń do promocji na gminnym 
Facebooku.  
Pani Monika Rynkowska – zapytała o organizację 50 – lecia Gminy Pruszcz Gdański, 
zapytała jaki jest pełny harmonogram i jak radni mogą wesprzeć działania gminy. Czy w 
związku z przebudową przedszkola w Borkowie planowane są jakieś utrudnienia w samym 
funkcjonowaniu przedszkola. W związku z naborami do przedszkola zapytała czy wszystkie 
osoby składające wnioski znalazły miejsce w gminnych przedszkolach.  
Pan Janusz Sampolski – pierwsze pytanie dotyczyło podpisanego aktu notarialnego, jak 
wyglądał proces zamiany działek i czy została wykonana wycena. Zwrócił również uwagę na 
miejsca niebezpieczne na drogach w gminie i potrzebę przygotowania wykazu takich miejsc i 
omówienia. Przedstawił program rządowy maluch plus.  
Pan Szymon Benedyk – zapytał o dokumentację i spotkanie w sprawie prawo skrętu w 
Cieplewie. 
Pan Jerzy Kornacki – zapytał czy ruszyła się sprawa przerwania ścieżki pieszo rowerowej w 
miejscowości Bystra i Wiślina 
Pani Magdalena Migowska – powiedziała, że koresponduje z urzędem Marszałkowskim.  w 
sprawie ulicy Osiedlowej i skrzyżowania ulicy Sobieszewskiej.  
VI.Sprawy sołeckie kierowane do Rady Gminy. 
Pan Mirosław Sulewski Sołtys Rotmanki – podziękował radzie, że podjęła uchwałę w 
sprawie przekazania środków pieniężnych dla ul. Bajki i omówił sytuację na tym osiedlu.  
Pan Tomasz Hertel Sołtys Borzęcina – zaprosił na festyn w Borzęcinie, na drugą 
Borzęcińską noc lampionów.  
 



VII. Odpowiedzi na ustne pytania skierowane do Wójta. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Zastępca Wójta Pan Andrzej Chmielewski – 
udzielili odpowiedzi na pytania.  
VIII.Wolne wnioski Radnych. 
Pani Weronika Chmielowiec – zwróciła się z prośbą do Przewodniczącego Rady Gminy 
Pruszcz Gdański o informację w sprawie terminu planowanych sesji Rady Gminy w 
najbliższych miesiącach. 
Pan Marek Kowalski Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że najbliższa sesja 
Rady Gminy absolutoryjna wraz z sesją roboczą planowana jest na 30 maja 2023 r.  
Pan Wiesław Jezierewski – w związku ze zdjęciem projektu uchwały nr 11 w sprawie 
sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Straszynie, stanowiącej 
własność Gminy Pruszcz Gdański na rzecz użytkownika wieczystego poprosił o możliwość 
uczestniczenia w rozmowach związanych z zagospodarowaniem tego terenu.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – poinformowała radnych, że chciałaby, aby lipiec i 
sierpień ze względu na plany urlopowe był wolny od sesji Rady Gminy, ale jeśli będzie nagła 
potrzeba zwołania sesji radni zostaną o tym poinformowani. 
IX.Zakończenie sesji Rady Gminy.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Kowalski – w związku z wyczerpaniem porządku 
obrad zamknął LIV Sesję Rady Gminy Pruszcz Gdański. 
 
Sesja zakończyła się o godz. 14:09 
Protokołowała: Małgorzata Kaszubowska 
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